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A kamara nyáron
sem pihen...
A világszínvonalú duális
képzésé a jövő, fogal-
mazta meg az Európai
Bizottság egy tavalyi ál-
lásfoglalása. Hazánkban
az idei volt az első olyan
tanév, amikor mindenhol
bevezetésre került a
nyolc osztályra épülő há-
roméves szakképzési
rendszer, már a kilence-
dik évfolyamon is meg-
szervezhetővé vált az is-
kolán kívüli képzőhelyen
történő képzés. Dunaúj-
városban is sikeres évet
zártunk, a szakmai verse-
nyeken történt megmé-
rettetésekben kiemelke-
dő eredményeket értek
el diákjaink, ami rajtuk
kívül tanáraik és nem
utolsósorban a gyakorla-
ti képzőhelyek oktatói-
nak jó munkáját dicséri.
A diákok számára a nyár
a pihenés időszaka. Ka-
maránknak azonban a
nyáron is fontos felada-
tai lesznek a szakképzés
területén. Törvényi előí-
rás, hogy a jövőben már
csak azokon a képzőhe-
lyeken folyhat gyakorlati
képzés, ahol mestervizs-
gával rendelkező oktató
foglalkozik a tanulókkal.
Hogy a képzőhelyek
meg tudjanak felelni a
követelménynek, több
szakmában is nyolcvan
százalékos támogatottsá-
gú mestervizsgát szerve-
zünk a képzőhelyek ok-
tatói számára.
Előkészítjük az őszi pá-
lyaorientációs tevékeny-

ségeinket, rendezvénye-
inket, a nyár folyamán
pedig a táborokban fog-
lalkozunk a pályaválasz-
tás előtt álló fiatalokkal.
A gyakornoki program
keretében több vállalko-
zás kapott jelentős anya-
gi támogatást ahhoz,
hogy a most végzett fia-
tal szakmunkásokat ta-
nult szakmájukban alkal-
mazottként foglalkoztas-
sa. Az ifjú szakmunká-
sokkal foglalkozó mento-
rok munkáját a kamarai
tanácsadók segítik.
És talán a legnehezebb
feladat: ösztönözzük a
gazdaság szereplőit arra,
hogy minél többen és
aktívabban kapcsolódja-
nak be a szakképzésbe.
Magyarországon a cégek
1,6 százaléka vesz részt
a szakmunkástanulók
képzésében, Németor-
szágban ez az arány 30-
35 százalék. Tennivaló
van még bőven.

Fülöp Ilona
tanácsadó

Fülöp Ilona, tanácsadó
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A megújuló
energiákról

Az Innovációs Klub
tegnapi rendezvé-
nyének helyszíne a
Dunaújvárosi Főis-
kola volt, ahol a
megújuló energiák-
kal kapcsolatos ku-
tatásokról volt szó.

A Dunaújvárosi Ke-
reskedelmi és Iparkama-
ra múlt évben indult, és
sikeres pályát befutott
Innovációs Klubjának
rendezvényén, a Duna-
újvárosi Főiskolán dr.

Kiss Endre, a témában
érintett kutatóhely veze-
tője tartott előadást a
helyi felsőoktatási in-
tézmény megújuló ener-
giákkal, optimális ener-
giafelhasználással kap-
csolatos kiterjedt infor-
mációs bázisáról, a kü-
lönböző kutatási labor-
jaik széles körben elér-
hető és alkalmazható
eredményeiről.

A főiskola két épüle-
téről, ahol gyakorlati al-
kalmazás közben teszte-
lik a legmodernebb
technológiai megoldá-
sokat, a 15. oldalon ol-
vashatnak bővebb
összeállítást, melyet dr.
Kiss Endre készített.

A kkv-k bizakodók és óvatosak
Krisán Lászlót, a Széchenyi Kártya Programot irányító KAVOSZ Zrt. vezérigazgatóját kérdeztük

Kőhalmi Kálmán

A hazai kisvállalkozások
a korábbi rövid távú
pénzügyi problémák
megoldása helyett egyre
nagyobb arányban gon-
dolkodnak beruházások-
ban, amit a Magyar Nem-
zeti Bank Növekedési Hi-
telprogramja (NHP) mel-
lett a Széchenyi Kártya
Program alacsony kama-
tozású konstrukciói is
ösztönöznek.

A beruházási tervek között
első helyen szerepel a gépek,
berendezések beszerzése, ezt
követi az ingatlanok vásárlása
vagy felújítása, valamint a
számítástechnikai eszközök
beszerzése. A vállalkozások
többsége a korábbi éveknél
már stabilabbnak érzi a mű-
ködését, jövőbeni terveik
megfogalmazásakor azonban
még mindig nagyfokú óvatos-
ság jellemzi őket. Az elmúlt
években a piaci lehetőségek
beszűkülése és a likviditás hi-
ánya általános problémát je-
lentett, amelyek a mikrovál-
lalkozásokat érintették legsú-
lyosabban.

A Széchenyi Kártya Pro-
gram remek kiegészítője az

MNB hitelprogramjának. Az
NHP első köre egyértelmű-
en eldöntötte azt a kérdést,
hogy megfelelően olcsó fi-
nanszírozás mellett igenis
van kereslet a bankok hitelei
iránt, hiszen a rendelkezésre
álló 750 milliárd forint teljes
egészét felszívta a piac.
Emellett azonban egy má-
sik, de nem kevésbé fontos
hatást is elért: a vállalkozá-
sok újra elkezdtek hitelben
gondolkodni, ami fontos
pszichés elem. Megmutatta,
hogy kezelhető kamatszin-
ten van értelme egy vállal-
kozásnak pénz bevonásában
gondolkodni, és hogy nem

csak az ingyen pénz a jó
pénz, hanem az olcsó is. A
Széchenyi Beruházási Hitel
esetében – az alacsony jegy-
banki alapkamatnak, vala-
mint az öt százalékos állami
kamattámogatásnak köszön-
hetően – a vállalkozások ál-
tal fizetendő évi nettó kamat

jelenleg 1,9 százalék, így ez
az egyik legkedvezőbb kon-
díciójú forrás a piacon.

A konstrukció az NHP kö-
vetelményrendszerén fenna-
kadó kisebb vállalkozások
számára is elérhető, gyakorla-
tilag az NHP a nagyobbak-
nak, a Széchenyi Beruházási

Hitel pedig a kicsiknek bizto-
sít olcsó forrást.

A KAVOSZ vezérigazgató-
ja hangsúlyozta, hogy a Szé-
chenyi Kártya Programban
megélénkült az érdeklődés az
agrárkártya iránt, amelynél
2,4 százalékos jelenleg a net-
tó kamatszint. A 2010-ben el-

készült vidékfejlesztési straté-
giában megfogalmazott célt,
hogy az agrárszektor súlya
növekedjen a gazdaságban,
ezt az Agrár Széchenyi Kár-
tya elősegíti, hiszen mostanra
megközelíti az igényelt kár-
tyák száma a háromezerötszá-
zat, és eddig több mint ki-
lencmilliárd forint hitelt jut-
tattak el az agrárvállalkozá-
sokhoz.

Rendkívül nagy várakozás
előzi meg az új uniós pályá-
zati rendszer elindulását. A
korábbi ciklustól eltérően, a
2014-2020-as időszakban a
rendelkezésre álló keret hat-
van százaléka gazdaságfej-
lesztési célokat fog szolgálni,
így sokan várnak a tervezett
beruházások megvalósításával
az új pályázatok kiírásáig. A
források felhasználását nagy-
ban segíthetik a Széchenyi
Önerő Kiegészítő és a Szé-
chenyi Támogatást Megelőle-
gező hitelkonstrukciók is.
Ezeket éppen azért dolgozták
ki, hogy azok a vállalkozások
is indulhassanak uniós pályá-
zatokon, amelyek saját forrás-
ból nem tudják biztosítani a
szükséges önrészt, vagy az
utófinanszírozás miatt nem
tudják megvalósítani a beru-
házást.

Krisán László szerint rendkívül nagy várakozás előzi meg az
új uniós pályázati rendszer indulását
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Van kereslet a
bankok hitelei
iránt, ha olcsók

Stratégiai szerepben
KÖRNYEZETIPAR Nemzetközi cég hazai, helyi kötődéssel
Kőhalmi Kálmán

A helyi papírgyártó, a cég-
csoport hazai és térségi
elkötelezettségéről, stra-
tégiai szerepéről, kama-
rához való viszonyáról be-
szélgettünk Bencs Attila
ügyvezető igazgatóval.

Nevében a tulajdonos oszt-
rák cégcsoport létrejöttét a
múlt század első felében
megalapozó Wilhelm Ham-
burger előtt tisztelgő helyi
vállalkozás, a Hamburger
Hungária Kft. ügyvezető
igazgatója a Dunaújvárosi
Kereskedelmi és Iparkamara
elnökségének tagja, és az új
erőmű – melynek alapkőleté-
telén jelen volt Orbán Viktor
miniszterelnök – működteté-
sére létrehozott cég ügyveze-
tő igazgatója is. A kilencve-
nes évek elején, a privatizáció
kezdetén az osztrák Prinzhorn
Csoport a korábbi Papíripari
Vállalat egy csomagban törté-
nő értékesítésre szánt elemei-
ből létrehozott Dunapack tu-
lajdonosává vált.

A Prinzhorn Csoport straté-
giája a keletkező eredmények
fejlesztésekbe történő
visszaforgatása volt a
hazai vállalkozásainál
is. A profilidegen
gyárak eladásából ke-
letkező bevételt a hul-
lámpapír előállítását,
feldolgozását szolgáló
cégek fejlesztésére
fordította. A beruházások so-
rán a dunaújvárosi hulláma-
lappapírt előállító gyár a köz-
ben impozáns növekedésen át-
ment cégcsoport legnagyobb

kapacitású, így stratégiai je-
lentőségű üzemévé vált. A ki-
lencvenes években a nemzet-
közi cégcsoport négy-ötszáz
ezer tonna papírt állított elő,
akkor ehhez a dunaújvárosi

gyár bő százezer tonnával já-
rult hozzá. Ma a Prinzhorn
Csoport termelése 1,7 millió
tonna, melyből az itteni telep-
hely 700 ezer tonnával része-

sedik. A kilencvenes évek vé-
gén még a régi technológiát
korszerűsítették 15 millió eu-
rós beruházással, 2009-ben
egy teljesen új, modern gyárat
adtak át mintegy 250 millió

eurós fejlesztést megva-
lósítva.

Közben a cégcsoport
két másik hazai eleme,
az alapanyagul szolgáló
hulladékpapír begyűjté-
sét végző Duparec és a
végfelhasználók számá-
ra tényleges terméket,

csomagolási szolgáltatásokat
kínáló Dunapack is a kor
színvonalához igazodott. Így
a hazai környezetipar megha-
tározó vállalkozásaivá váltak,

mely jelentős részben hazai
hulladék felhasználásával ál-
lítja elő magas hozzáadott ér-
tékű termékeit, melyet nyolc-
van százalékban exportál, je-
lentősen javítva a hazai ex-
portrátát is. Így válhattak a
hazai környezetipar első vál-
lalkozásává, amellyel a kor-
mányzat stratégiai partnersé-
gi megállapodást kötött az
idei év elején. Az együttmű-
ködési megállapodás fontos
eleme a hazai újrahasznosít-
ható hulladékok begyűjtési
arányát növelő állami szabá-
lyozás kialakításában való
szakmai részvétele a cégcso-
portnak.

(Folytatás a 14. oldalon.)

Hulladékból állítanak elő
magas hozzáadott értékű

exportterméket

Madártávlatból a Hamburger Hungária gyára, jobb szélén az erőmű képe még csak grafika

F
o
t
ó
:
H

a
m

b
u
r
g
e
r

H
u
n
g
á
r
ia


